

Title (en)
Locking device.

Title (de)
Schliessvorrichtung.

Title (fr)
Dispositif de fermeture.

Publication
EP 0611860 A1 19940824 (DE)

Application
EP 94101756 A 19940205

Priority
DE 4304873 A 19930218

Abstract (en)

The invention relates to a locking device, especially for motor vehicles, with a housing (2) and with a lock cylinder (3) which is arranged in a cylinder liner (6) mounted rotatably in the housing (2) and held by an overload coupling (8) and which has tumblers (5) cooperating with the cylinder liner (6) as well as a radially displaceable spring-loaded driver (10) for a rotatably mounted coupling element (11) arranged coaxially relative to the lock cylinder (3), the driver (10) furthermore cooperating with a control element (15), for which a guide cam (16) is formed on the housing (2) on the inside. The essence of the invention is that, during the normal locking function, the driver (10) is supported with its free end (20) radially outwards on the coupling element (11) and is located at a distance from the effective inner contour (27) of the rotatably arranged cylinder liner (6) or from a part (catch ring 17) connected thereto and drives the coupling element (11, 11b) via at least one nose (21) or the like (part 39b, 40b). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Schließvorrichtung, insbesondere für Kraftfahrzeuge, mit einem Gehäuse (2) und einem Schließzylinder (3), der in einer im Gehäuse (2) drehbar gelagerten und von einer Überlastkupplung (8) gehaltenen Zylinderbuchse (6) angeordnet ist und mit der Zylinderbuchse (6) zusammenwirkende Zuhaltungen (5) sowie einen radial verschiebbaren, federbelasteten Mitnehmer (10) für ein koaxial zum Schließzylinder (3) angeordnetes sowie drehbar gelagertes Kupplungselement (11) aufweist, wobei der Mitnehmer (10) ferner mit einem Steuerelement (15) zusammenwirkt, für das eine Führungskurve (16) innen am Gehäuse (2) ausgebildet ist. Der Kern der Erfindung besteht darin, daß sich der Mitnehmer (10) bei normaler Schließfunktion mit seinem freien Ende (20) radial auswärts an dem Kupplungselement (11) abstützt und im Abstand von der wirksamen Innenkontur (27) der drehbar angeordneten Zylinderbuchse (6) oder von einem mit diesem verbundenen Teil (Rastring 17) steht und über mindestens eine Nase (21) o.dgl. (Teil 39b, 40b) das Kupplungselement (11, 11b) mitnimmt. <IMAGE>

IPC 1-7
E05B 17/04; E05B 17/00

IPC 8 full level
E05B 17/00 (2006.01); **E05B 17/04** (2006.01); **E05B 15/04** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05B 17/0058 (2013.01); **E05B 17/04** (2013.01); **E05B 2015/0472** (2013.01)

Citation (search report)

- [DYA] DE 4041134 C1 19920604
- [YA] FR 2550817 A1 19850222 - GUITARD ROBERT [FR]
- [A] GB 2210660 A 19890614 - WILLENHALL LTD L & F [GB]
- [A] EP 0520904 A1 19921230 - VALEO SECURITE HABITACLE [FR]
- [A] FR 2620755 E
- [A] US 3314708 A 19670418 - WELCH NICHOLAS A
- [A] US 4679420 A 19870714 - YANG TAI-HER [TW]
- [A] US 4394821 A 19830726 - BEST WALTER E, et al

Cited by
DE19853543C2; FR2766512A1; EP0833024A3; EP1614837A3; EP0833023A3; EP0769598A1; FR2740164A1; US6439016B1; FR2777032A1; EP1193359A1; WO9963187A1; WO0173246A1

Designated contracting state (EPC)
DE ES FR GB SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0611860 A1 19940824; EP 0611860 B1 19970115; DE 4304873 A1 19940825; DE 59401562 D1 19970227

DOCDB simple family (application)
EP 94101756 A 19940205; DE 4304873 A 19930218; DE 59401562 T 19940205